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Nyomtatott és online sajtó 
 

   

Orbán Viktor: soha nem volt ilyen jó a kapcsolat Magyarország és Szlovákia 

között, mint most 
2024. január 16. – MTI, MagyarNemzet, MagyarHírlap, ORIGO, Hirado.hu, Vg.hu, Mandiner, 

Demokrata 

A Magyarország és Szlovákia közötti kapcsolatok sohasem voltak olyan jók, mint most, mert  a 

két ország úgy kapcsolódik össze az Európai Unión belül, hogy egymást erősíti a fizikai, a 

gazdasági és az energiabiztonság tekintetében is, ezért megkezdik egy újabb kétoldalú 

együttműködési csomag előkészítését - jelentette ki Orbán Viktor miniszterelnök, miután 

kedden Budapesten tárgyalt Robert Fico szlovák kormányfővel. Orbán Viktor a szlovák 

miniszterelnökkel közösen tartott sajtótájékoztatóján a hivatalába nemrég visszatért Robert 

Ficót köszöntve azt mondta, hogy "évek óta vártunk erre a találkozóra". Először 2012 

áprilisában, most pedig már 33. alkalommal tartottak kétoldalú találkozót, ami talán Európa-

rekord - jegyezte meg. Hangsúlyozta: a folyamatosság, a biztonság és a stabilitás a legfontosabb 

politikai érték, ezért egy ilyen hosszútávú kapcsolat nagy érték, mindkét nép javát szolgálja. A 

két nép történelmét nem lehet egymástól elválasztani, és a mélyben van egy nagyon erős 

civilizációs kapocs, a latin kereszténység világa - mutatott rá. 

 

Robert Fico: Szlovákia nem támogatja Magyarország jogainak korlátozását az EU-

ban 
2024. január 16. – MTI,  Hirado.hu, ORIGO, Felvidek.ma, PestiSracok, Felvidek.ma 

Szlovákia nem támogatja Magyarország jogainak bármiféle korlátozását az Európai Unióban, 

és soha nem fog egyetérteni azzal, hogy egy országot azért büntessenek meg, mert a 

szuverenitásáért és az ország nemzeti önállóságáért küzd - jelentette ki Robert Fico szlovák 

miniszterelnök, miután kedden, Budapesten tárgyalt Orbán Viktor magyar kormányfővel. A 

szlovák miniszterelnök a magyar kormányfővel közösen tartott sajtótájékoztatón azt mondta: 

"nagy nyugtalansággal" figyelik, ami jelenleg a magyar és a szlovák kormány körül zajlik, hiszen 

az Európai Parlament szerdán egy nyilatkozatot szeretne elfogadni a szlovák büntető 

törvénykönyv változásával és a speciális ügyészség megszüntetésével kapcsolatban. Ezzel 

kapcsolatban bírálta a szlovák ellenzéki európai parlamenti képviselőket, akik szerinte 

"ártanak az egész országnak, hogy ártsanak a kormánynak". 
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https://magyarnemzet.hu/kulfold/2024/01/orban-viktor-soha-nem-volt-ilyen-jo-a-kapcsolat-magyarorszag-es-szlovakia-kozott-mint-most
https://magyarnemzet.hu/kulfold/2024/01/orban-viktor-soha-nem-volt-ilyen-jo-a-kapcsolat-magyarorszag-es-szlovakia-kozott-mint-most
https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/01/16/robert-fico-szlovakia-nem-tamogatja-magyarorszag-jogainak-korlatozasat-az-eu-ban
https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/01/16/robert-fico-szlovakia-nem-tamogatja-magyarorszag-jogainak-korlatozasat-az-eu-ban
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DNS vizsgálat bizonyítja, hogy a Báthory család sírjára bukkantak 

Szilágyperecsenben 
2024. január 16. – maszol.ro 

Vizsgálatok erősítették meg, hogy a Báthory család egyik tagjának a sírjára bukkantak 2021 

májusában, Szilágyperecsenben. Az ásatásokat 2017-ben kezdték el a településen, és 2020-ban 

vált bizonyossá, hogy értékes lelőhelyre, egy középkori templommaradványra, temetőre, 

sírokra bukkantak. „Történelmi helyen állunk, amiről már Petri Mór Szilágy vármegye 

monográfiájában is említést tett, és ami az elmúlt időkben feledésbe merült. Hogyha a ’70-80-

as években megkérdeztük az idős bácsikat, néniket, hogy Perecsenben hol található a Viola 

domb, nem tudtak rá válaszolni, de azt tudtuk, hogy a Viola dombon egykoron a Báthoryaknak, 

a perecseni Szaniszlófi ágnak a birtoka és temploma állt. Lám-lám az idő elhozta, és megtudtuk, 

hol van a Viola domb, és hol volt a Báthoryaknak a templomuk” – kezdte a történetet Boncidai 

Csaba RMDSZ-es polgármester. 

 

Veszélybe kerülhetnek a kis falusi iskolák  
2024. január 16. – szekelyhon.ro 

Megjelent az összevont osztályok szervezésének új módszertana, amelynek legnagyobb 

újdonsága, hogy a jövő tanévvel kezdődően a nyolcadikosokat létszámuktól függetlenül külön 

osztályba kell szervezni. Ez az intézkedés azonban kihat a tanárok létszámára, illetve 

óraszámára, jelenleg e várható következmények felmérésével foglalkozik a háromszéki 

tanfelügyelőség is, amelynek vezetőjét, Kiss Imrét kérdezték. Az egyik háromszéki kis iskola 

igazgatója, aki csak névtelenül vállalta, hogy megszólal ez ügyben, bevallotta, sok fejfájást okoz 

neki ez a rendelkezés, mely szerinte csak arra való, hogy a vidéki kis iskolákat felszámolják. 

Emellett az a rendkívül nemkívánatos hozadéka is megvan, hogy a pedagógust zsarolhatóvá 

teszi, hiszen a szülő, ha bármi nem tetszik neki az iskolában, azzal fenyegetőzhet, hogy fogja a 

gyermekét, és átviszi egy másik iskolába, ami akár egy osztály, illetve egy vagy több tanári állás 

megszűnését is eredményezheti. 

 

A választások összevonását sürgeti az igazságügyi miniszter 
2024. január 16. – maszol.ro, Bihari Napló 

Amellett, hogy költséges a 2024-ben esedékes négy választás külön-külön történő 

megszervezése fárasztó is lehet a választópolgárok számára, ami az urnáktól való 

távolmaradáshoz vezethet – véli Alina Gorghiu igazságügyi miniszter. Az Agerpres 

beszámolója alapján a Nemzeti Liberális Párt (PNL) alelnöke keddi piteşti-i sajtótájékoztatóján 

elmondta, 2001-től sok választási kampányban vett részt, és úgy véli, a jelenlegi 

kormánykoalíció „nem feszítheti az emberek idegeit” négy választással egy év leforgása alatt. A 

politikus reményét fejezte ki, hogy a koalíciós pártok februárban megtalálják a „konszenzusos 

megoldást” a problémára. Mint hangsúlyozta, a négy választás összköltsége 3,8 milliárd lej 
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lenne. A választások esetleges összevonásával csökkennének a költségek, ugyanakkor 

elkerülhető lenne, hogy az emberek „belefáradjanak” a választásokba és emiatt 

távolmaradjanak az urnáktól. 

 

Szeretettel vegyes keserűség az erdélyiség. Közös irodalmi rendezvényt tartanak 

a magyar és román kultúra napján  
2024. január 16. – Krónika 

Megismerni egymás irodalmát, azáltal pedig az embert, valamint a közeget, kultúrát, amelyet 

írásai által képvisel – foglalta össze a Krónika megkeresésére Márton Evelin újságíró, író a 

magyar és román kultúra napja alkalmából Bukarestben tartandó kétnapos irodalmi fesztivál 

célját és lényegét. Corzi literare/Elbeszélő szálak 2.0 címmel második alkalommal ünneplik 

közös rendezvénnyel a román, valamint a magyar kultúra napját a Liszt Intézet – Magyar 

Kulturális Központ Bukarest társszervezésében szerdán és csütörtökön. A szakmai koordinátor 

a kortárs erdélyi magyar és román irodalom legfontosabb közös pontjairól, különbözőségeiről 

is beszélt a Krónikának. 

 

Megvan még a magyar igazolványa? Tavasztól igazán hasznos lehet, kibővítik a 

kedvezménykörét 
2024. január 16. – szekelyhon.ro 

Márciustól a határon túli magyarok ingyen utazhatnak Magyarországon a helyközi közösségi 

közlekedésben – hívja fel a figyelmet az RMDSZ Háromszéki Területi Szervezete. Mint írják, 

jelenleg a magyar igazolvánnyal évi négy utazásra van lehetőség 90 százalékos kedvezménnyel. 

Március elsejétől azonban megváltozik a MÁV kedvezményrendszere, így a magyar 

igazolvánnyal, illetve a magyar hozzátartozói igazolvánnyal korlátlan díjmentes utazásra lesz 

lehetőség Magyarországon belül – olvasható a területi szervezet Facebook-posztjában, amely a 

Szabad Magyar Szó értesülésén alapul, ahol a MÁV sajtóosztályát külön megkérdezték, hogyan 

érinti a magyar igazolványt használók helyzetét a Magyar Államvasutaknál márciustól 

esedékes új kedvezményrendszer. A válasz szerint „a tarifareformnak köszönhetően magyar 

igazolvánnyal korlátlan díjmentes utazásra lesz lehetőség a helyközi közösségi közlekedésben. 

               
Fülekre látogatott a magyar nagykövet 
2024. január 16. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

Január 15-én Fülekre látogatott Balogh Csaba, Magyarország nagykövete, és Bárkányi József, 

a nagykövetség besztercebányai konzulja. A nagykövet egy éve foglalta el hivatalát. Jelenlegi 

országjárásának az a célja, hogy párbeszédet létesítsen Szlovákia különböző régióiban, a kis 

közösségekben élő magyarokkal. A városházán találkoztak Agócs Attila polgármesterrel és 

Visnyai Attila alpolgármesterrel együtt látogatták meg a Koháry-kúriában a Szlovákiai Magyar 

Cserkészszövetség 47. Koháry István csapatának tagjait is, akiknek a közelmúltban a magyar 
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https://ma7.sk/tajaink/fulekre-latogatott-a-magyar-nagykovet
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kormány támogatásával sikerült felújítaniuk a leromlott állapotú kúria homlokzatát. A 

beszélgetés során szó esett területfejlesztési, régiófejlesztési kérdésekről, például a határon 

átnyúló Novohrad-Nógrád Geopark fennhatósága alatt működő Ebeczky-kúria jövőjéről is. 

 

A független, autonóm művészet és irodalom alapelv 
2024. január 16. – Új Szó 

Németh Zoltán, a Bázis szlovákiai magyar irodalmi és művészeti egyesület társelnöke adott 

interjút az Új Szónak, melyben kifejtette, hogy napjainkban nagyon nehéz meghúzni például 

annak a határát, hogy ki sorolható egy nemzeti irodalomba. “Vajon ki tartozik inkább a 

szlovákiai magyar irodalomba: az a Szlovákiában született és élő magyar szerző, aki évtizedek 

óta nem publikál, és egy-két megjelent kötetével mérhető hatást nem váltott ki – vagy az a 

Magyarországon született és élő szerző, aki folyamatosan publikál szlovákiai magyar lapokban, 

ad elő szlovákiai konferenciákon?”- kérdezte. Az egyesület több projektet is vezet. Ilyen az évről 

évre Pozsonyban megvalósuló Bázis Fesztivál vagy a Transzkulturalizmus és bilingvizmus 

címet viselő konferenciasorozat, ami hozzájárul a szlovákiai magyar irodalmiság 

önértelmezéséhez. 

 
Vučević: A VMSZ-t is bevesszük a kormányba 
2024. január 16. – Vajma.info 

Miloš Vučević, a Szerb Haladó Párt (SNS) elnöke az este azt mondta: a törvényes, 30 napos 

határidőn belül megalakul az új szerb parlament, a határidő pedig január 12-én kezdődött. 

Vučević az SNS belgrádi elnökségi ülése után azt mondta, a köztársasági parlamentet akkor 

alakítják meg, amikor eldöntik, hogy kik alkothatják a parlamenti többséget. „Noha mi 

önállóan is többségben vagyunk, a Vajdasági Magyar Szövetséget is bevesszük, beszélünk a 

bosnyák pártokkal és a Szerbiai Szocialista Párttal, de nem zárunk ki még néhány pártot sem. 

Nem fogjuk elsietni a kormány megalakítását, meg akarjuk mutatni, hogy van erőnk új arcokat 

is felsorakoztatni”, tette hozzá Vučević. 

 

Juhász Bálint: A vajdasági magyarok a szülőföldön képzelik jövőjüket 
2024. január 17. – Vajma.info 

A Prosperitati Alapítvány ügyvezetője elmondta, hogy a nagy érdeklődés azt bizonyítja, hogy 

az emberek itt szeretnének boldogulni Vajdaságban. A Prosperitati Alapítvány falusi házak 

vásárlása kapcsán kiírt és már lezárult pályázata is bizonyítja, hogy a vajdasági magyarok a 

szülőföldön képzelik jövőjüket - nyilatkozta a Szabadkai Magyar Rádió reggeli műsorában 

Juhász Bálint. Juhász Bálint, a Prosperitati Alapítvány ügyvezetője kijelentette, hogy 

„háromszázhoz közeli a benyújtott pályázatok száma. A szokásos tömb magyar közegek mellett 

olyan közegek és települések is jelen vannak, mint Székelykeve, Gombos, a Zombor környéki 

kisebb települések. A bánsági, begaszentgyörgyi körzet Torda település, szóval egész Vajdaság. 

 
 

V
a

jd
a

sá
g

  
Fe

lv
id

é
k

 

https://ujszo.com/kultura/a-fuggetlen-autonom-muveszet-es-irodalom-alapelv
https://www.vajma.info/cikk/szerbia/33688/Vucevic-A-VMSZ-t-is-bevesszuk-a-kormanyba.html
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/29263/Juhasz-Balint-A-vajdasagi-magyarok-a-szulofoldon-kepzelik-jovojuket.html


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. január 17. 

. 

 

Természetesen Szabadka, Topolya, Kishegyes, Ada, Zenta, Magyarkanizsa, Törökkanizsa és 

Csóka. 

 

Kovács Elvira: Az EU-ba törekvő Szerbia elkötelezetten folytatja a reformokat 
2024. január 17. – Vajma.info 

Újult erővel, tettre készen vágok bele a 2024-es évbe, közös érdekeinket tartva szem előtt! - írja 

a Kovács Elvira, a VMSZ alelnöke Facebook-oldalán. A szerb parlament képviselője - mint közli 

- a belgiumi Namurba utazott, ahol a belga soros elnökség az EU nemzeti parlamentjeinek 

uniós ügyekkel foglalkozó bizottsági elnöki találkozóját tartja. Felszólalásomban elmondtam, 

hogy Szerbia 2024-ben is elkötelezett a feladatainak a teljesítése iránt, s folytatja a reformokat. 

Remélhetőleg közelebb vagyunk a célhoz, ez pedig az ország normalizálása, írja. Fontos, hogy 

még a formális csatlakozás előtt élvezhessük az EU-tagság előnyeit, például a támogatások vagy 

a közös piac tekintetében - írja a vajdasági magyar és szerbiai politikus. 

 

Szombaton kezdődik a Tordai Művelődési Napok rendezvénysorozat 
2024. január 16. – PannonRTV 

Minden készen áll a XXII. Tordai Művelődési Napok rendezvénysorozat szombati 

megnyitójára. A művelődési otthon előcsarnokában 18.30-kor megnyitják Csorba Emil 

helybeli festő tárlatát, az ünnepi köszöntők után pedig a színházteremben fellép a Petőfi Sándor 

Művelődési Egyesület minden szakosztálya, a Juhász zenekar, valamint első ízben 

bemutatkozik a tordai közönségnek a szegedi Hatetudnád néptánccsoport is. A szervezők 

bizonyítani szeretnék, hogy a fogyás ellenére a tordai közösség képes nagyszabású 

rendezvények szervezésére, melyekről ismert a bánáti falu. 

              
A magyarságot érintő kérdések voltak terítéken Beregszászon 
2024. január 16. – Karpat.in.ua 

A nagycsaládosok határátlépése, nemzeti szimbólumok használata, kistérségek helyzete vagy 

éppen a legújabb kérdés, mint a határszakasz 5 kilométeres körzetében élők jogai és 

kötelességei, többek között ezek a témák is felvetődtek a Mathias Corvinus Collegium 

beregszászi székházában, azon az új egyeztető platformon, amelyet Petei Judit a Kárpátaljai 

Megyei Tanács KMKSZ frakció képviselő asszonyának tanácsára hívott életre, Viktor Mikita a 

Kárpátaljai Katonai Adminisztráció vezetője. A megbeszélést a közelmúltban elhunyt Barta 

József emlékére 1 perces néma csenddel kezdték. A kárpátaljai magyar érdekvédelmi 

szervezetek vezetői mellett az egyeztető ülésre meghívást kaptak a történelmi egyházak vezetői 

valamint a Kárpátaljai Határmenti Önkormányzatok Társulásának tagönkormányzatai is. 
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A kárpátaljai magyaroknak hálálkodik Kárpátalja kormányzója 
2024. január 16. – Mandiner, Magyar Hírlap 

„A magyar közösség vezetői nyilvánosan szólították meg Charles Michelt, hogy támogassa 

Ukrajna európai uniós csatlakozásáról szóló tárgyalásokat” – közölte Viktor Mikita. „A szilárd 

ukránbarát álláspontot felmutató kárpátaljai nemzeti közösségek jelentős szerepet játszottak a 

hazánk európai uniós csatlakozásáról szóló tárgyalások megkezdéséről szóló történelmi döntés 

meghozatalában” – írta Facebook-oldalán Viktor Mikita, Kárpátalja kormányzója. Az ország 

jövője szempontjából meghatározó pillanatban a magyar közösség vezetői nyilvánosan 

szólították meg Charles Michelt, az Európai Tanács elnökét és Magyarország miniszterelnökét, 

Orbán Viktort, hogy támogassa a tárgyalások megkezdését” – állítja Kárpátalja kormányzója. 

 

Gál Kinga: mielőbbi tűzszünetre és tartós, igazságos békére van szükség 

Ukrajnában 
2024. január 16. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata 

Az Európai Unió és az uniós tanács belga elnökségének prioritása nem lehet más, csak a 

mielőbbi tűzszünet és a béketárgyalások a tartós, igazságos béke elérése érdekében Ukrajnában 

- jelentette ki Gál Kinga, a Fidesz európai parlamenti (EP-) képviselőcsoportjának elnöke 

Strasbourgban kedden. Gál Kinga, az Európai Parlament plenáris ülésének az Európai Unió 

Tanácsának január elején kezdődött féléves belga elnöksége programjáról és az Ukrajnának 

szánt segítségnyújtásról folytatott vitáját követően, magyar újságíróknak nyilatkozva 

hangsúlyozta: Ukrajna pénzügyi támogatása lényeges, előbb azonban tisztázni szükséges, hogy 

mennyi pénz ment a háborúban álló országnak, és a támogatások hogyan hasznosultak. 

 

Több kiállítótermet is felújítottak a Lehoczky Tivadar Kárpátaljai Megyei 

Honismereti Múzeumban 
2024. január 16. – Karpat.in.ua 

Azokat, akik rég nem jártak az ungvári vár kiállító termeiben, számos újdonság várja. Így 

például kialakítottak egy fotó-zónát, ahol egy széttárt szárnyú réti sassal lehet közös fényképet 

készíteni. De egy interaktív gyereksarok is helyet kapott a várban, valamint több olyan kiállítási 

tárgy is megtekinthető, amelyeket eddig nem láthatott a nagyközönség. A több mint ötven éve 

látogatható, Kárpátalja természeti gazdagságát bemutató  kiállítási termek eddig csupán 

kisebb, úgynevezett kozmetikai felújításokon estek át és azokra is a nyolcvanas évek végén 

került sor. Ezért a most felújított három terem bemutatása igazi ünnep az itteni munkatársak 

és a látogatók számára egyaránt.   

 

Kitüntetéssel jutalmazták a Nagyberegi és a Nagybégányi kistérség vezetőségét 
2024. január 16. – Kárpátalja.ma 

Kitüntetéssel jutalmazta január 16-án Viktor Mikita, a Kárpátaljai Megyei Katonai 

Közigazgatási Hivatal vezetője a Nagybégányi és a Nagyberegi kistérség vezetőségét is. A 

kitüntetést azért kapták, mert a kistérség vezetői hozzájárultak a társadalmi-gazdasági 
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https://mandiner.hu/kulfold/2024/01/a-karpataljai-magyaroknak-halalkodik-karpatalja-kormanyzoja
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reformok kidolgozásához és az európai integrációs folyamatok fejlesztéséhez és elmélyítéséhez 

Ukrajnában.  

 

Ünnepi koncert a Kárpátaljai Megyei Filharmóniában 
2024. január 16. – Karpat.in.ua 

Közös ünnepi koncerttel lépett színpadra Ungváron a Kárpátaljai Megyei Érdemes Akadémiai 

Népi Kórus és a közelmúltban újraszerveződött Borzsava Népi Kórus. A megyei filharmóniában 

megtartott koncerten a művészek népdalokat, a nemzeti kisebbségek nyelvein előadott 

kántálásokat, népszerű karácsonyi dalokat és tüzes kárpátaljai népi táncokat adtak elő, 

mindezt autentikus népviseletben. A Dolhai kistérséghez tartozó Borzsava Népi Együttes 

előadóinak ez volt az első megyei szintű fellépésük. A közös projekt ötlete a Kárpátaljai Megyei 

Érdemes Akadémiai Népi Kórus vezetőjétől származott, aki elmondta, hogy az ilyen 

rendezvények rendkívül fontosak az újonnan alakult együttesek támogatása szempontjából, 

kiváltképpen a jelenlegi nehéz helyzetben. 

 

Kárpátalján átadták a régió első katonák számára nyílt rehabilitációs központot 
2024. január 16. – KISZo.net 

Modern rehabilitációs központ épült Munkácson a katonaság számára – olvasható a Munkácsi 

Városi Tanács Facebook-oldalán. „Munkácson modern rehabilitációs központ épült – ez az első 

speciális létesítmény védőink számára a régióban. Az európai szabványoknak megfelelő, egyedi 

felszereléssel van ellátva. A központ komplex rehabilitációs segítséget nyújt majd a katonáknak 

és képes lesz arra, hogy naponta akár 70 beteget is fogadjon” – jelentette ki Andrij Fedoszenko, 

a központ vezetője. A projekt a munkácsi városvezetés finanszírozásával valósult meg. Egy régi 

épületet alakítottak át erre a célra, a felújítás csaknem 9 hónapig tartott. Több mint 30 millió 

hrivnyát különítettek el a projekt megvalósítására, további 4 millió hrivnya értékben pedig 

rehabilitációs eszközöket vásároltak. 

 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024. január 16. – Kossuth Rádió 

 

A Köztársasági Választási Bizottság január 13-án kihirdette a2023. december 17-ei köztársasági 

parlamenti választások végleges eredményét. Ennek alapján a Szerb Haladó Pártnak abszolút 

többsége lesz a parlamentben, a Vajdasági Magyar Szövetségnek pedig hat képviselője lesz. A 

Vajdasági Tartományi parlamentben 9 képviselője lesz a VMSZ-nek. Magyar szempontból mi 

várható a következő hónapokban?  
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Csíkszereda a székelyföldi városok legmeghatározóbb egyike kulturális, vallási és sport 

szempontból is. Elég ha csak a csíksomlyói búcsúra, az Ezer Székely Leány Napja 

hagyományőrző rendezvényre, a Kárpát-medence legnagyobb eledelszentelésére vagy éppen a 

jégkorongra gondolunk Egy város sok megvalósítással, programmal és kihívásokkal – mondja  

Korodi Attila, Csíkszereda polgármestere. 

 

Január negyedikén Szlovákia megszüntette az ideiglenes ellenőrzést a schengeni országokkal 

közös határszakaszokon, így a Magyarországgal közös határon is. Az észak-komáromiak 

természetesen üdvözölték a döntést, a kérdés, hogy meddig marad az intézkedés érvényben, 

hiszen tavasszal ismét erősödhet az illegális migráció. Vagyis, nem a belső, hanem az Unió 

külső határait kellene védeni,- mondta Keszegh Béla Észak-Komárom polgármestere. 

 

Fontos, hogy a kárpátaljai fiatalok hátrányos helyzetük ellenére se maradjanak le más 

diáktársaiktól, illetve, hogy kiszakítsák őket a nehéz hétköznapokból, hangsúlyozza a GENIUS 

Jótékonysági Alapítvány igazgatója, Váradi Natália. Ezért a háború ideje alatt is folyamatosan 

szerveznek tematikus hétvégéket, tanulmányi felkészítő versenyeket az iskolás gyerekeknek.  

 

Bukarestben díjazta a román tanügyminisztérium azt a közel másfélszáz diákot, akik 2023-ban 

kiemelkedő eredményeket értek el a nemzetközi tantárgyversenyeken. Köztük az aradi Csiky 

Gergely Főgimnázium 10. osztályos tanulóját, Budacsek Tímeát is, aki tavaly a 29. Nemzetközi 

Magyar Matematikaversenyen lett első, akkor még kilencedikesként. Tímea eredményére az 

egész aradi magyar közösség büszke lehet, mert Arad megyéből ő az egyetlen diák, aki 

nemzetközi tantárgyversenyt nyert a múlt évben.  

 

A Kolozsvári Magyar Diákszövetség kilencedik alkalommal rendezte meg a Téli Majálist. A 

majálist meg tudják magyarázni a szervezők, mert ez a januári program a májusi Diáknapok 

előrendezvénye. Hát… magyarázatnak nem rossz. A lényeg az, hogy 500 magyar egyetemista 

szórakozott jól a csapatfeladatokon. 


